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Pozvánky
 

Posezení s přáteli + kulturní obohacení + občerstvení 
ve formě jídla + občerstvení ve formě pití + 

koncert výborné kapely + příjemná atmosféra + 
všední i nevšední zážitky + inspirativní prostředí + 

překvapivé a nečekané události =  

Oslavy svatého Václava 
27.9.2024 od 15 hodin 

 

 

Všechny srdečně zveme 
 

Slavnostní mše 
Slavnost sv. Václava v našem kostele oslavíme 28. září 2024.  

Hlavním celebrantem slavnostní mše sv. v 9,00 bude novokněz P. Ing. Vojtěch Buchta, 
farní vikář v Místku. 

Po mši bude následovat přednáška: Skrytá církev – výzvy a odkazy pronásledované 
části církve z komunismu - Mgr. Bc. Miroslav Nedorostek, Ph.D. 
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Co se děje v obci - Slovo starosty
Během letních měsíců byly dokončeny 
interiéry úřadu a zajistil se provoz v re-
konstruovaných prostorách po technic-
ké stránce. Od září již řešíme požadavky 
občanů v  novém. Jak bylo uvedeno již 
dříve, chceme jít cestou, že budova pa-
tří všem Václavovičanům. Kromě prostor 
pro vyřizování žádostí jsou k  dispozici 
i prostory, které mohou v případě potře-
by naši občané využívat. Jedná se o:

•	 obřadní	 síň,	 která	 je	 určena	 pro	 po-
řádání svateb, vítání občánků, zlaté 
svatby apod.,

•	 dvě	 klubovny,	 v  nichž	 se	 mohou	
konat různá setkání nebo schůze, 
popř.  mohou být využity pro různé 
kroužky, umělecké nebo obdobné 
aktivity nebo kurzy. Případní zájemci 
o jejich pořádání jsou samozřejmě ví-
táni,

•	 tzv. kulturka	s plně	vybavenou	kuchy-
ní, kde mohou občané pořádat rodin-
né oslavy, větší setkání a  podobné 
akce.

Informace o  využití prostor poskytne 
p. Dagmar Krištofová.

Nově jsme i na facebooku, kde rovněž 
můžete nacházet aktuální informace, 
novinky a příspěvky o dění v obci, které 
by vás mohly zajímat. Vedle každoden-
ně aktualizovaných obecních webových 
stránek a  e-mailového informačního 
systému tak připojujeme další kanál 
směřující k  posílení informovanosti ob-
čanů o dění ve Václavovicích. V případě 
zájmu můžete využít komentáře k  při-
pojení svých nápadů a  konstruktivních 
připomínek.

V  červenci byly dokončeny práce na 
mlatovém chodníčku, který spojil 
kostel s ulicí K Dědině a v podstatě tím 
i  s  centrem obce. Tato cesta korespon-
duje se stezkou, která v  dané lokalitě 
existovala v minulosti a na místě byla již 
dříve vysazena ovocná alej. Tímto jsme 
vyslyšeli opakované žádosti o  zvýšení 
bezpečnosti návštěvníků kostela. Chod-
níček ale samozřejmě poslouží všem 
občanům a  poskytne další možnosti 

bezpečných a příjemných procházek po 
obci a  zkrátí spojení mezi jednotlivými 
lokalitami. Chodník je již nyní intenzivně 
využíván. Na akci se podařilo získat do-
taci z Moravskoslezského kraje.

Jako aktuální problém v  obci pociťuje-
me, že není dokončeno její odkanali-
zování. Technicky je obec připravena 
na realizaci v  6 dalších lokalitách, jsou 
vyhotoveny projektové dokumentace 
a  vyřízena stavební povolení. Bohužel 
vzhledem k  urbanistickému charakteru 
Václavovic (značná rozptýlenost rodin-
ných domů a měnící se výškové profily) 
jsou náklady na vybudování jednotli-
vých stok extrémně vysoké a bez vhod-
ných dotačních možností je jejich vý-
stavba nereálná. Intenzivně pracujeme 
na jiných technických nebo finančních 
variantách. Výstavba kanalizace v  dal-
ších lokalitách by nejen zvýšila komfort 
bydlení v  konkrétních rodinných do-
mech, ale i přispěla ke zlepšení životní-
ho prostředí, což je pochopitelně v  zá-
jmu nás všech.

Rovněž si nejde nevšimnout, že byla 
zahájena výstavba nové hasičské 
zbrojnice na ulici Frýdecké. Práce zatím 
probíhají rychle a  kvalitně a  věříme, že 
za rok budou mít naši hasiči důstojnou 
budovu pro svou činnost, což zcela jistě 
naláká nové členy z  řad dětí i mládeže. 
I  na tuto akci se podařilo získat dotace 
z ministerstva vnitra a Moravskoslezské-
ho kraje.

Dne 7.  srpna proběhlo za hojné účasti 
občanů jednání zastupitelstva, jehož 
hlavním bodem bylo projednání záměru 
soukromého investora na výstavbu by-
tového domu v  lokalitě za koupalištěm 

Informace pro naše občany
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(ulice K  Sosni, pozemek parc.č.  423/1). 
Záměr se setkal s pochopitelnou nega-
tivní reakcí našich obyvatel, kteří svůj 
nesouhlas s výstavbou projevili i formou 
petice. Z mého pohledu je umístění by-
tového domu na daném místě krajně 
nevhodné, jelikož se jedná o  klidovou 
zónu a i infrastruktura pro tak rozsáhlou 
stavbu je zde naprosto nedostačující. 
Tento můj názor podpořili i zastupitelé, 
když 11 z  12 přítomných vyslovilo ne-
souhlas s  výstavbou bytového domu 
a  pověřilo starostu  dalším jednáním. 
V  této souvislosti došlo rovněž k  zahá-
jení změny územního plánu Václavovic, 
která by měla zakázat výstavbu rozsáh-
lých bytových domů, paneláků a velko-
prostorových nájemních domů tak, aby 
byl v  naší obci zachován ráz klidného 
a udržitelného bydlení.

V letních měsících se v centru obce ko-
naly tři významné společensko-kultur-
ní akce, a to Rockle, radovánky a oslavy 
výročí založení fotbalového klubu. Jed-
nalo se o akce, které byly po technické 
a organizační stránce poměrně náročné. 
Všem organizátorům patří poděkování 
za to, že se je podařilo zvládnout bez 
komplikací, což při tak velkém počtu 
návštěvníků nebyla snadná záležitost. 

Jsme rádi, že se tyto akce u  nás konají 
a  že se lidé na nich setkávají a  baví se. 
Pro některé občany tyto akce mohou 
znamenat určitá omezení (hluk, dopra-
va), ale ve spolupráci s  organizátory se 
snažíme, aby vše proběhlo hladce a bez 
problémů. Kdo jste se jich zúčastnili, ur-
čitě potvrdíte, že atmosféra na nich byla 
velice příjemná a přátelská.

René Vašek - starosta

OZNÁMENÍ
o době a místě konání voleb do zastupitelstev krajů

Starosta obce Václavovice v souladu § 15 odst. 1 písm. c), f ) 
a § 27 zákona č. 130/2000 Sb., o volbách do zastupitelstev 
krajů a  o  změně některých zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů

o z n a m u j e

1) Volby do zastupitelstev krajů se uskuteční:

•	 v pátek	20. září 2024 v době od 14,00-22,00 hod.

•	 v sobotu	21. září 2024 v době od 8,00-14,00 hod.

2) Místem konání voleb do zastupitelstev krajů ve voleb-
ním okrsku č.  1 je volební místnost, která se nachází 
v budově obecního úřadu Václavovice, obecní č. 130, 
Václavovice (vchod ze dvora), kulturní místnost - 2 nad-
zemní podlaží.

3) Volič hlasuje osobně, zastoupení není přípustné.

4) Voliči bude umožněno hlasování poté, co prokáže svou 
totožnost a  státní občanství České republiky (platným 
občanským průkazem nebo platným cestovním pasem 
České republiky). Neprokáže-li uvedené skutečnosti sta-
novenými doklady, nebude mu hlasování umožněno.

5) Voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem ko-
nání voleb hlasovací lístky. Ve dnech voleb volič může 
obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti.

6) Voliči, který není zapsán ve výpisu ze seznamu pro volby 
do zastupitelstev krajů, okrsková volební komise hlaso-
vání neumožní. To neplatí, pokud volič hlasuje na volič-
ský průkaz.

7) Voličský průkaz je vydáván oprávněnému občanovi, kte-
rý nebude moci hlasovat v okrsku, v jehož stálém sezna-
mu	je	zapsán.	Voličský	průkaz	opravňuje	k hlasování	ve	
dnech voleb pouze ve volebním okrsku spadajícím do 
územního obvodu Moravskoslezského kraje, v němž je 
volič přihlášen k trvalému pobytu.

8) Po obdržení úřední obálky, popřípadě hlasovacích lístků, 
vstoupí volič do prostoru určeného pro vložení hlasova-
cího lístku do této obálky. V uvedeném prostoru nesmí 
být nikdo přítomen. S voličem, který nemůže toto učinit 
pro zdravotní postižení nebo z jiných důvodů sám, může 
být přítomen jiný volič, nikoli však člen okrskové volební 
komise.

9) Volič může požádat ze závažných zejména zdravotních 
důvodů obecní úřad a ve dne voleb okrskovou volební 
komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební místnost 
v  územním obvodu volebního okrsku. V  takovém pří-
padě vyšle okrsková volební komise k  voliči dva členy 
s přenosnou volební schránkou. Při hlasování postupují 
členové okrskové volební komise tak, aby byla zachová-
na tajnost hlasování

JUDr. René Vašek, starosta obce
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DĚTSKÝ OBLASTNÍ SOUBOR JEDYNKA (PL)

DEN REGIONU 2024
V PASKOVĚ
ZÁMECKÝ PARK | SOBOTA 21. ZÁŘÍ 2024 | OD 14:00

Město Paskov ve spolupráci s dobrovolnými svazky obcí Vás zvou na

10. ROČNÍK

DEN REGIONŮ 2023
ZÁMECKÝ PARK | SOBOTA 23. ZÁŘÍ 2023 | OD 14:00

A PIONÝRSKOU DRAKIÁDU V PASKOVĚ

SOUTĚŽ MEZI OBCEMI VE VÝROBĚ LÉTAJÍCÍCH DRAKŮ
DRAKIÁDA, SKÁKACÍ ATRAKCE

STÁNKY S OBČERSTVENÍM
A MNOHO DALŠÍHO.

Město Paskov ve spolupráci s dobrovolnými 
svazky obcí a Pionýrskou skupinou Paskov 

Vás zvou na

www.mesto-paskov.cz

město Paskov

O P R E C H T IC E

  9. ROČNÍK

Projekt Tvoříme komunitu,
r.č. CZ.03.02.01/00/22_008/0000014

MECHULÁCIBIG BAND VRATIMOV

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA

14:00 – Oficiální zahájení akce
14:30 – DPS CARO Raškovice
15:15 – Mažoretky ZIK-ZAK Vratimov
15:30 – PAPÍROVÝ DRAK – české 
písničky z paskovské krabičky 
16:00 – Mažoretky ZIK-ZAK Vratimov

16:10 – MECHULALÁCI – Interaktivní 
písničková show pro děti
17:30 – Koncert BIG BAND VRATIMOV
18:30 – Vyhlášení výsledků soutěže obcí 
o nejhezčího draka
19:00 – Koncert CROSS ORCHESTRA

PROGRAM V ZÁMECKÉM PARKU:
• Dechový orchestr
• Dětský oblastní soubor Jedynka (PL)
• Vrzuška
• Folk Orchestra Pszczyna (PL)
• Big Band Vratimov
• Z horní dolní a dál na jih 

PROGRAM V ZÁMECKÉ KAPLI:
• Svatomichaelský pěvecký sbor Řepiště 
• Folk Orchestra Pszczyna (PL) 
• Adam a Daniela Grygarovi

Přesný časový harmonogram  
bude upřesněn.

SOUTĚŽ MEZI OBCEMI O NEJHEZČÍHO STRAŠÁKA
KULTURNÍ PROGRAM PRO DĚTI I DOSPĚLÉ

ATRAKCE PRO DĚTI
STÁNKY S OBČERSTVENÍM  

A MNOHO DALŠÍHO

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA

Z HORNÍ DOLNÍ A DÁL NA JIH FOLK ORCHESTRA PSZCZYNA (PL)

www.mesto-paskov.cz

m sto Paskov
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O jedné zahradě a kaluži
V místní části Pulko, v ulici U Vodojemu, hned za vodá-
renským objektem najdete celá desetiletí neobývanou 
roubenou chalupu. Před pětadvaceti lety se pracovnice 
ostravského Památkového ústavu podivovala její původ-
nosti. Tenkrát jste v dědině našli ještě kolem čtyřiceti 
příkladů této lidové architektury.

U dřevěnice na Pulku se zachovala i původní zahrada 
obehnaná	 plaňkovým	plotem.	Na	 jaře	 stále	 kvete	
sněženkami	a v džungli	loňské	trávy	vykvétají	voňavé	
narcisy i  lilie zlatohlavé. Doslova pokladem jsou staré 
odrůdy dožívajících jabloní. Zkušený pomolog by je 
v  době plodů dovedl i  pojmenovat. Kromě jabloní je 
na jaře a na podzim přímo z ulice dobře rozpoznatelný 
teplomilný klokoč zpeřený, v našem regionu poměrně 
vzácný. Tento spíš keř než strom, na jaře obtěžkaný 
girlandami květů a  od konce září chřestící měchýřky 
semen, chráníval dům před temnými silami. Z  jeho 
semen, z klokočí, se vyráběly růžence. Jistě si vybavíte 
text starého hitu „po babičce klokočí“.

Nedaleko roubenky, kousek před lesem stojí kříž a vedle 
něj ve stínu stromů oplocený rybníček, tzv. kaluž. Měli 
bychom si jí vážit. Je to poslední „kaluž“, o které vím! 
Z  dětství si pamatuji „kaluže“ u  dřevěnic na Pulku 
u Kuchařů i na Sovinci u Škapů. Kaluže v době roubenek 
sloužily jako požární nádrže; kolébaly se v nich kachny 
i husy.

Jak stará zahrada, tak „kaluž“ na Pulku jsou cennou sou-
částí našeho přírodního i kulturního dědictví. Jaromír Šlosar

Vítání 
občánků

V  nové obřadní síni zre-
konstruovaného obecního 
úřadu jsme uvítali do našich 
řad občánky Václavovic:

Sabinu, Adama a Kristiána 
Lva. Stromy v dětském sadu 
jsou pro ně připraveny, tak 
přejeme, ať děti rostou jak 
z vody…

René Vašek – starosta

Přání k narozeninám 
p. Rojanové
20. 9. 2024 oslaví 80. naroze-
niny moje milovaná maminka, 
babička, prababička, zahrad-
nice i  milovnice procházek 
a moje vrba a ochránkyně po 
celý můj život Ilona Rojanová. 
K narozeninám Ti přeji hodně 
zdraví, radosti a  lásky. S  lás-
kou a úctou Ti přeji všechno 
nejlepší, hlavně hodně síly 
do dalších let a děkuji Ti, že 
Tě mám.

Katka s rodinou.
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Václavovická Rockle

Andělé Stromu života

Rok se sešel s  rokem a  Václavovická 
Rockle byla opět tady. Možná by se spí-
še hodilo: desetiletí se sešlo s  desetile-
tím… Opravdu je to tak, již 10 let pro vás 
připravujeme akci s názvem Václavovic-
ká Rockle. Velmi nás těší, že si tato akce 
zabrala své místo ve vašich srdcích a tím 
i kalendářích – příští ročník je plánována 
na 19. 7. 2025. V průběhu času se vystří-
dalo na pódiu mnoho umělců a skupin, 
převážně jsme se zaměřili na místní sku-
piny s  vazbami na Václavovice a  okolí. 
Občas jsme pozvali nějaké hosty z větší 
vzdálenosti, ale to byly spíše výjimky.

Desátý ročník se nesl ve znamení prů-
řezu a  tak trošku i  návratu k  prvnímu 
ročníku. Vždyť hned tři skupiny hrály už 
na prvním ročníku (Harry, AC/DS a Splaš 
Můru), další skupiny byly vybrány dle 
ohlasů veřejnosti. Arrhythmia, co do 
ohlasů veřejnosti jednoznačně nejzají-
mavější a  nejpřekvapivější, Salamandra 
je jedna z  nejznámějších metalových 
skupin v  ČR a  pak dvě novinky Which 
Hammer a Dorien.

Možná jste si všimli i  vylepšení celého 
areálu, kdy jsme stánek s  jídlem přesu-

nuli dolů ke školce, aby se rozšířily mož-
nosti k sezení v blízkosti pódia, LED tele-
vize v zadní části u školy, kdy návštěvníci 
v dolním stanu vidí, co se děje na pódiu, 
a přitom mohou probíhat zajímavé roz-
hovory, neboť produkce v  této části již 
není tak hlasitá. Byla také přítomná sa-
nitka s  proškoleným personálem. Také 
byla větší stage, kde jsou bedny umístě-
ny výše a tím je také lepší zvuk a světla.

Tak jak samotná Rockle nabírá na oblí-
benosti, tak se i my snažíme, abyste vy, 
návštěvníci a fanoušci, byli u nás spoko-
jeni. Jsme rádi, že nás podpoříte dobro-
volným vstupným, bez něj by se akce 
v  příštím ročníku uskutečnit nemohla, 
ač jsme podporováni obcí Václavovice 
a sponzory. Každé vylepšení a  rozšíření 
stojí nemalé finanční prostředky. Snaží-
me se také držet ceny občerstvení v ro-
zumných relacích, tak prosíme, abyste 
kasičku s dobrovolným vstupným nemi-
nuli v příštím roce bez povšimnutí.

11. ročník Václavovické Rockle chceme 
dále vylepšit, sbíráme informace od 
fanoušků a  návštěvníků a  minimálně 
víme, že posílíme dámské i pánské toa-

lety, pozveme zahraničního hosta a také 
zpestříme odpolední program dětem. 
Myslíme si, že nové desetiletí Rockle je 
ideální pro nové výzvy, a  tak bude no-
vinek v  podobě umělců mnohem více, 
než letos.

Závěrem omluva všem, kteří jsou jakko-
liv dotčeni o  tomto víkendu ruchem, či 
přípravami. Snažíme se program ukon-
čovat v  01.00 (letos se to nepovedlo), 
ale věřte, že to nebylo naší vinou. Pro-
vádíme také okamžitý úklid v okolí akce 
a dbáme i na bezpečnost.

Za deset let se vytvořil pevný vztah mezi 
fotbalisty a hasiči, obcí, sponzory a ško-
lou. Pro nás, jakožto hlavního organizá-
tora akce, je radost a čest se všemi spo-
lupracovat a  dále rozvíjet tuto akci ve 
Václavovicích.	 Tak	 nezapomeňte	 a  po-
značte si 19. 7. 2025 – my už na dalším 
ročníku pilně pracujeme.

Za tým organizátorů
Jan Kuchař a Přemysl Cielecký

„Dáváme lidem možnost strávit poslední dny života doma a také 
pomocnou ruku těm, kdo o ně pečují.“.

Strom života vznikl jako mobilní hospic 
v  roce 2014 a  od té doby se tato primár-
ní služba rozrostla o  další dvě - Terénní 
odlehčovací službu a  Poradnu pro paci-
enty, pečující a  pozůstalé Stromu života. 
V době, kdy jsme začali pečovat o nevylé-
čitelně nemocné, chyběla v rámci regionu 
alternativa k nemocničním zařízením, kte-
rá by umožnila umírajícím zůstat v domá-
cím prostředí. I paliativní péče o umírající 
pacienty se za uplynulých 10  let výrazně 
posunula a  díky tomu je naše péče kaž-
dým rokem kvalitnější.

Pomáháme lidem všech věkových kate-
gorií, kteří v  důsledku závažného zdra-
votního stavu potřebují nepřetržitou 
zdravotní péči a podporu odlehčovacích 

či poradenských služeb. I když si mnozí 
lidé myslí, že paliativní péče hospiců je 
určena převážně seniorům, část našich 
pacientů je v  mladším věku, jsou to 
rodiče malých dětí nebo přímo dětští 
pacienti. V  rámci našich služeb máme 
potřebné vybavení a odborníky, kteří se 
právě na dětskou paliativní péči zamě-
řují.

Jedním ze stěžejních pilířů naší organi-
zace je komplexní odborná péče o nevy-
léčitelně nemocné děti, dospělé a jejich 
blízké, kterým starostlivě pomáháme 
v  domácím prostředí. Nejsme tedy po-
bytovým zařízením, ale představujeme 
rozsáhlý soubor služeb, jež poskytují pa-
cientům a jejím rodinám podporu a při-

nášejí jim naději na společné prožívání 
jejich posledních dnů, týdnů či měsíců 
doma.

Jak si komplexní péči představit? Velký 
význam má Zdravotní služba Stromu 
života. Jedná se o  mobilní hospicovou 
péči pro pacienty, u kterých byly vyčer-
pány všechny možnosti léčby vedoucí 
k  uzdravení. Na rozdíl od kamenných 
hospiců může pacient zůstat doma 
a  naši zdravotníci, lékaři a  sestry, dojíž-
dějí k němu domů. Péče v domácím pro-
středí není o nic méně kvalitní než v ne-
mocničních zařízeních a  kamenných 
hospicech. Zdravotníci jsou díky darům 
od našich podporovatelů vybaveni nej-
modernější technikou (např. přenosným 
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Senoseče -  dron nejlepším pomocníkem!!!
Senoseče, každoroční téma, které vždy 
rozdmýchá diskuze mezi myslivci, dob-
rovolníky a zemědělci. Období, které by 
nám myslivcům nemělo být cizí a  měli 
bychom se spojit a  přiložit ruku k  dílu. 
Jde přece o záchranu mláďat, ať už srnčí 
či drobné zvěře.

Záchraně mláďat v období senoseče se 
věnuji letos již desátým rokem. Tato akti-
vita mne přivedla i k myslivosti, a to díky 
partě skvělých lidí - myslivců, kteří se do-
kázali spojit a  vždy brali senoseče jako 
věc, která se nesmí přehlížet. Tady jsem 
viděla, jak se dokáží semknout a navzá-
jem pomoci nejen sobě, ale hlavně zvěři.

Články a fota, kde jsou vysečená srnčata, 
byl slabý odvar toho, kdy jsem tuto sku-
tečnost mohla zažít na vlastní oči. Prožití 
situace, kdy srnčata jsou mnohdy ještě 
živá a mají posečené běhy, dokáže i silné 
povahy srazit na kolena. Posledním im-
pulsem bylo posečené srnče, které jsme 
jako dobrovolníci dlouho hledali v poli, 
a přesto jsme je nenašli. Snaha byla mar-
ná a srnče skončilo pod žacím strojem. 
V  tak vysoké trávě a  mnohdy za vyso-
kých venkovních teplot je beznadějné 
tak malá srnčata či drobnou zvěř najít. 
Zde mnohdy nepomůže ani dobrý nos 
vycvičeného loveckého psa.

Před rokem jsem už věděla, že existují 
drony s termovizí, které dokáží zachytit 
v ranních hodinách zalehlou zvěř v trávě 
a ulehčí to tak čas a shánění dobrovol-
níků. Začala jsem tedy podnikat kroky, 
jak tento finančně nákladný dron získat. 
Inspirací byl jeden příspěvek na portále 
DONIO, kde již byla na takový dron sbír-
ka založená. Jsem srdcař a řekla jsem si, 
že kvůli těmto malým bezbranným tvo-
rům do toho musím jít také a zkusit dron 
získat. Založila jsem si tedy i  já na por-
tále DONIO veřejnou sbírku a  doufala, 
že se podaří finance nasbírat. Nebylo to 
jednoduché, ale sen se stal skutečností 
a díky lidem, místním zemědělcům, my-
slivcům a  firmám, kteří na dron v  této 
sbírce dobrovolně přispěli, jsem tak 
mohla	letos	poprvé	zachraňovat	zvířata	

za pomoci dronu. Prozatím nejsou čís-
la tak vysoká. Máme s dobrovolníky 20 
kusů srnčat, drobnou zvěř v podobě jed-
né bažantí slepice s jejími 9 kusy kuřátek 
a pár zajíců. Věřím, že čísla porostou. Ale 
i  toto číslo je pro mne úspěch, proto-
že nebýt tohoto dronu, těžko bychom 
srnčata a ostatní zvěř našli.

Letos nemám slzy smutku, ale slzy štěstí, 
protože tohle má opravdu smysl! Věřím, 
že časem budou tyto drony s termovizí 
hojně využívány v mnoha mysliveckých 
spolcích…

Zvěř je přece v  myslivosti považována 
za přírodní bohatství, a  tak bychom si 
jí měli vážit i  tak, že jako myslivci vě-
nujeme svůj čas a  pomůžeme při této 
aktivitě v  období senosečí, kdy se rodí 
mláďata…

Bc. Kateřina Matusik
členka MS Václavovice u Frýdku – Místku 

členka DČM
Telefon na dron: 605 436 067

ultrazvukem) a  pro již přijaté pacienty 
jsou dostupni 24 hodin denně. Spousta 
lidí také neví, že tato služba je pro paci-
enty zdarma.

Abychom se mohli o  pacienta starat 
u  něj doma, je potřeba, aby u  něj byla 
pečující osoba, nejčastěji to bývá nej-
bližší příbuzný. S  tímto člověkem koor-
dinujeme potřebnou péči. Pečující jsou 
tedy lidé, kteří mají velkou motivaci 
starat se o někoho blízkého v domácím 
prostředí. Práce Poradny pro pacienty, 
pečující a  pozůstalé spočívá zejména 
v  hledání, jak péči doma zajistit - lid-
sky a prakticky. Péče bývá často fyzicky 
i psychicky náročná. Je dobře, že v pra-
covnících poradny mohou mít pečující 
lidskou, ale i profesionální oporu. Nejen-

že pomáháme zorientovat se v systému 
sociální péče, ale navíc se zaměřujeme 
na	naplňování	potřeb	pacienta	a přiro-
zeně nasloucháme jeho přání i přání pe-
čujících a jejich blízkých a to také v psy-
chologické a spirituální oblasti.

Lidem, kteří prožívají zármutek ze ztráty 
blízké osoby, ať už způsobené nemo-
cí či tragickou událostí, pomáháme se 
zvládnutím náročného období a  obtíží, 
které tyto životní události přináší. Terén-
ní odlehčovací služba, která pomáhá od 
každodenních starostí spojených s péčí 
o  člena rodiny, je k  dispozici nepřetrži-
tě bez ohledu na denní dobu, víkendy 
nebo svátky. Dovolí vám načerpat síly 
a věnovat se také jiným aktivitám.

Působíme především na území Morav-
skoslezského, Zlínského a  Olomouc-
kého kraje, přičemž nejbližší kontaktní 
místo najdete v Havířově a po předchozí 
telefonické domluvě si tam můžete do-
mluvit schůzku.

Jste vážně nemocní? Pečujete o  svého 
blízkého s  vážnou nemocí nebo han-
dicapem a  potřebujete si odpočinout 
nebo se poradit? Prožíváte zármutek ze 
ztráty milované osoby, způsobené ne-
mocí nebo tragickou událostí? Neváhej-
te se na nás obrátit. Nikdo nemusí být 
v takové situaci sám.

Andělé Stromu života p. s.
www.zivotastrom.cz

Telefonní kontakt na nás: 553 038 01
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Kastrace koček
Kastrace koček je omílané téma, které díky edukaci již tolik 
nerozděluje společnost na dva odlišné názorové tábory. 
Přibývá těch zodpovědných, kteří se rozhodli své kočky či 
kocoury, kteří nejsou určeni na chov, kastrovat. Cílem kastrace 
je zamezit nekontrolovanému množení a  tím snížit počet 
nechtěných koťat. Ta pak často živoří, umírají na nemoci 
a  zranění, nebo končí pod koly aut. Kočky lze rozdělit do 
několika skupin. Kočky pouze domácí, kočky „polodomácí“, 
které se drží okolo domu majitele a kočky opuštěné, zdivočelé.

Z  pohledu společnosti by nekastrovaná kočka žijící pouze 
doma neměla být žádným problémem, ale je to jen do té 
doby, dokud neuteče. Ne vždy se pak podaří kočku najít 
a během „výletu“ může zabřeznout. Proto i v tomto případě by 
měl majitel uvažovat o kastraci. Tou ji ochrání a nijak neohrozí 
a nemusí se obávat nechtěných koťat. Jestliže zvíře nalezeno 
není, stává se bezprizorním a  množení geometrickou řadou 
může začít.

Co se týče nekastrované kočky „polodomácí“, ne vždy má 
majitel absolutní kontrolu nad množstvím porozených koťat. 
Zabřeznout může již čtyřměsíční kočka, která může mít koťata 
až třikrát do roka.

jste si vědomi, že opakovaná březost, porod i laktace jsou 
pro kočku velmi vyčerpávající? Že samotné rozmnožování 
je pro kočky bolestivé?  Co děláte s  nechtěnými koťaty? 
máte pro všechna umístění? Pokud koťata neumístíte 
a nestaráte se o jejich osud, jste zodpovědní za jejich trápení 
a smrt. Pokud nechtěné kotě přežije, často zdivočí a je plaché. 
Útulky jsou přeplněny plachými kočkami, které sem byly 
umístěny například se zraněním, a  zájem o  ně je minimální. 
Pokud množíte kočky, umístěním vašeho kotěte vezmete 
možná šanci na umístění kotěti z  útulku. Majitel také často 
daruje koťata „do dobrých rukou“. jak takové „dobré ruce“ 
poznáte??? Jste pak zodpovědní za jejich osud.

Stále se mezi námi najdou lidé,  kteří se rozhodli pro 
barbarské řešení a  eliminují množství kočičího potomstva 
sami nezákonnou cestou, nicméně za zavřenými dveřmi. Tito 
lidé kastraci zpravidla nezavrhují kvůli finančním nákladům, 
ale kvůli vlastní pohodlnosti. Kočka jim zkrátka nestojí 
za námahu.  Nechce se jim zařizovat kastraci, nechce se jim 
s kočkou cestovat, nebo žijí v domnění, že kastrace je zbytečná, 
a raději si tak opakovaně zašpiní ruce likvidací koťat. Kastrace 
je přitom trvalé řešení. Na veterinu je nutné jet s  kočkou 
většinou jen jednou. Lze kastrovat i březí kočku.

Pokud jste odpůrci kastrace nebo s kastrací váháte, seznamte se s fakty, které Vám možná 
poskytnou jiný náhled na problematiku.

mýty a faKta o KastraCíCh KočeK (zdroj: www.Kastruj.Cz)

•	 Kastrace je proti přírodě.
Proti přírodě je nekontrolovatelné množení 
a  naopak také hubení některých živočišných 
druhů, což vede k  narušení a  nerovnováze 
biodiverzity. My lidé používáme antikoncepci 
a léky,	provádíme	operace,	zachraňujeme	jedince,	
kteří by v běžné přírodě zahynuli. Tohle ale příroda 
nedělá. My pak přehlédneme všechny naše kroky 
proti přírodě a prohlásíme, že „kastrace koček je 
proti přírodě“.
Chraňte přírodu, nepoužívejte léky, 
antikoncepci, auto, elektřinu ani mobil a staňte 
se poustevníky. Pak můžete prohlásit, že 
kastrace je proti přírodě.

•	 Kočka by měla mít před kastrací koťata.
Veterinární lékaři jsou opačného názoru. Praxe 
ukazuje, že nejlepší čas na kastraci kočky je ještě 
před první říjí, která se obvykle objevuje kolem 6. 
měsíce stáří kočky.

•	 Chudák kocour, ať si užije.
Věřte tomu, že kocour nebo kočka si změny po 
kastraci ani nevšimne.  zvířata neoplakávají 
ztrátu schopnosti rozmnožování.  Množí se 
výhradně z důvodu zachování druhu. Kastrované 
kočky ani kocouři netrpní žádnou emocionální 
krizí.

•	 máme kocoura…nás se kastrace netýká.
Jeden z  nejvíce úsměvných a  současně 
nejrozšířenějších mýtů. Váš kocour se může stát 
otcem i  více než 40 koťat ročně! Kastrovaní 
kocouři se méně rvou s  ostatními kočkami. 
Výsledkem je pak méně přenosných chorob, 
tržných ran a  dalších zranění, které vedou 
k návštěvám veterináře, za které zaplatíte více než 
za samotnou kastraci.

•	 Kočky začnou po kastraci lenivět a tloustnout.
Pravdou je, že některé kočky takto dopadnou, ale 
hlavním důvodem je, že jejich majitelé je krmí až 
příliš a  neposkytnou jim dostatečné množství 
pohybu. Pokud tedy vaše kočka má tyto příznaky, 
snižte jí příjem kalorií a zvyšte její tělesnou aktivitu. 
Kočce to jedině prospěje.

•	 Chování kočky se po kastraci změní.
Ano, chování se změní, a  to k  lepšímu. Kocouři 
přestanou mít teritoriální chování a přestanou 
značkovat. Kastrované kočky se méně rvou 
s  ostatními kočkami. Výsledkem je pak méně 
přenosných chorob, tržných ran a dalších zranění, 
které vedou k návštěvám veterináře. Jelikož kočky 
nemají zájem o  množení, tak i  méně cestují po 
svém okolí, a  tím se snižuje možnost zranění 
způsobené auty. Kastrované kočky mají delší 
a zdravější životy.
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FOTBALOVÝ KEMP 2024 – již osmý ročník !!!
V  týdnu od 22.  7. proběhl již tradiční fotbalový kemp. Letos 
se jednalo již o  osmý ročník, kterého se zúčastnilo čtyřicet 
fotbalistů a  několik fotbalistek ve věku 7 až 14  let. Tréninky 
vedli zkušení trenéři Radim Kozel, Petr Šigut, Zbyněk Mynář, 
Petr Zezulčík, Filip Mudra a  na bezproblémový chod kempu 
dohlížela organizátorka Zuzka Hranická, za což všem patří 
velký dík. Fotbalisté byli rozdělení do dvou skupin podle věku. 
Letos nám naštěstí přálo počasí, proto se mohly tréninky 
konat převážně na našem hlavním hřišti.

Fotbalový kemp je pojat jako soustředění, tím pádem 
byla hlavní náplní práce s  míčem, zlepšování fotbalových 
dovedností a u starších hráčů také zlepšení kondice. Nejvíce 
času samozřejmě kluci a  holky trávili na fotbalovém hřišti 
hraním fotbalu a  jiných her, které měly za úkol zlepšit 
technické dovednosti našich hráčů. Součástí programu byla 

již tradiční návštěva aquaparku v Bohumíně, kde se vyřádili na 
tobogánech a zrelaxovali ve vířivce.

Ve čtvrtek jsme se vydali na hory. Letos byl pro starší a zdatnější 
děti připraven výšlap na Kozubovou pod dohledem Radima 
Kozla. Kluci a dvě odvážné dívky zdolali trasu dlouhou 18 km 
v  obdivuhodném čase. Skupina menších dětí absolvovala 
8 kilometrů pohodovým tempem na chatu Skalka. Výlet obou 
skupin se vydařil a  až na jedno odřené koleno proběhl bez 
úrazu.

Pátek byl ve znamení tradičního miniturnaje ve fotbale.

Všem účastníkům, trenérům a  pomocníkům moc děkujeme 
a budeme se těšit na příští ročník.

Fotbalový klub Václavovice

•	 Kocouři mají po kastraci problémy s močovou 
trubicí.
Další mýtus, který koluje mezi lidmi. Ačkoliv 
i  někteří veterináři mohou toto tvrdit, dle 
posledních studií není mezi kastrovanými kocoury 
větší výskyt problému s močovou trubicí, než mezi 
běžnou populací. Hlavní roli při vzniku tohoto 
problému hraje hlavě levné krmivo, které majitelé 
kupují v supermarketech. Aby výrobci mohli snížit 
cenu granulí, je toto krmivo plné obilí, používají se 
různá dochucovadla, nemluvě o barvivech, jež mají 
u  majitelů vyvolat pocit zdravé stravy.  Nejhorší 
je vysoké množství soli, která negativně působí 
na ledviny, složení moči a  následně způsobuje 
problémy s  močovou trubicí. O  vhodné stravě 
najdete mnoho informací na internetu, nebo se 
můžete poradit se svým veterinářem, či požádat 
o radu v osvědčeném zverimexu.

•	 Kastrace je moc drahá.
Náklady na kastraci jsou ve srovnání s náklady na 
celoživotní péči zanedbatelné.
Pokud nemáte prostředky na kastraci nebo 
chcete kastrovat toulavou kočku, můžete 
využít jednoho z kastračních programů.

Feliti kastruje
https://www.feliti.cz/

Kismet
https://www.destinypet.cz/kismet/

KasPro – kastrační program
https://www.facebook.com/kaspropet/

Daniela Vašicová
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TJ Václavovice - sezóna 2024/2025
muži

Přípravu na nadcházející sezónu začalo mužstvo mužů již 
v polovině července opět s trenérským duem L. Ometák a R. 
Bednář. Po postupu do krajské soutěže je našim cílem hrát ve 
středu tabulky a udržet soutěž i pro další sezónu. V přípravě 
jsme sehráli tři přípravná utkání: Petřvald (1.B) – Václavovice 
2:3, Václavovice – Lískovec (1.A) 1:2, Václavovice – H. Bludovice 
(OP) 13:3. Náš kádr byl doplněn o  Jirku Kubinu, který přišel 
z dorostu, z hostování v MFK Havířov se vrátil Radim Kozel a na 
roční hostování jsme získali hráče Ahmada Batihu z Tošanovic. 
Věříme, že mužstvo bude dostatečně silné na to, aby zvládlo 
splnit své cíle a aby se krajská soutěž u nás hrála dlouhodobě.

dorost

V tomto soutěžním ročníku budeme mít 2 mužstva dorostu – 
mladší a starší.

Mužstvo mladšího dorostu bude složeno převážně z  našich 
hráčů a bude doplněno hráči Sedlišť, kde budeme hrát domácí 
utkání této kategorie. Trenéry budou F. Šoltýsek a S. Hranický, 
kteří přechází z  kategorie starších žáků a  hráče tedy dobře 
znají. Věříme, že nově založená kategorie bude přínosná 
pro oba kluby a  hráči, kteří zatím nemají fyzické parametry 
na kategorii staršího dorostu, se v  ní vyhrají a  výkonnostně 
porostou.

Mužstvo staršího dorostu hrající krajskou soutěž sk. B začalo 
přípravu na nadcházející sezónu 17. 7. Realizační tým zůstává 
beze změn ve složení M. Vítek, P. Novotný, J. Sládek, R. Ludvík. 
Kádr staršího dorostu je pro příští sezónu poměrně široký, 
protože ze žáků přešlo několik kvalitních hráčů, kteří již 
nastupovali za dorost v  minulé sezóně a  předváděli velmi 
dobré výkony. Kádr dorostu byl navíc doplněn o  navrátilce 
z hostování, A. Kapustu (Hlubina) a V. Grobaře (Havířov) a na 
roční hostování přichází O. Hofer (Šenov). Cílem dorostu je 
předvádět atraktivní fotbal, vychovávat kvalitní hráče a rozvíjet 
jejich herní dovednosti. Chtěli bychom hrát v klidném středu 
tabulky, což by umožnilo udržet kvalitní krajskou soutěž i pro 
další soutěžní ročník.

Přípravná utkání: 

Stará Bělá (KS) – Václavovice 0:8
Šenov (MěP) – Václavovice 1:8
Brušperk (KP) – Václavovice 6:2

Žáci

Na vlastní žádost skončil po sezóně u  mužstva mladších 
žáků Petr Vojtek. Děkujeme mu za dlouholetou spolupráci 
a přejeme hodně úspěchů ve sportovním i osobním životě.

V uplynulé sezóně jsme měli přihlášena 2 mužstva žákovské 
kategorie, mladší a starší, a stejně tomu bude i v tomto ročníku. 
Starší kategorie bude hrát soutěž systémem 6+1 a povede jí 
trenérské duo J. Kuchař a K. Kořínek. Mladší žáci budou hrát 
systémem 7+1 a k mužstvu se přesouvá ze SP trenér Z. Mynář.

Přípravka

V nadcházející sezóně budeme mít v kádru benjamínků přes 
30 dětí, které budou podle věku rozděleny do třech kategorií – 
předpřípravka, mladší přípravka a  starší přípravka. U  našich 
nejmladších fotbalistů nám nejde o  výsledky ani umístění, 
důležitější je jejich radost ze hry, nadšení pro sport a  dobrý 
přístup k tréninkům i utkáním. Díky práci našich trenérů (starší 
přípravka - L. Bejoch a A. Lipina, mladší přípravka - P. Zezulčík 
a P. Šigut, předpřípravka - F. Mudra) nám budou opět vyrůstat 
nové fotbalové talenty.

Poděkování:

TJ Václavovice děkuje všem hráčům, trenérům, vedoucím 
mužstev a činovníkům klubu za odvedenou práci v uplynulé 
sezóně, která byla pro náš klub velice úspěšná. Dále bychom 
rádi poděkovali za podporu kopané našim sponzorům, 
dobrovolníkům z řad fanoušků a především Obecnímu úřadu 
Václavovice. Doufáme, že dobrá spolupráce bude pokračovat 
i  v  nové fotbalové sezóně. Kdo chce pomoci kopané v  naší 
obci, bude výborem TJ Václavovice vždy vítán.

Pro nejvěrnější fanoušky budeme mít opět připraveny 
„permanentky“, jejichž majitelé obdrží při každém domácím 
utkání bulletin zdarma a  mohou také čerpat slevy na 
fanouškovské dresy a šály.

Choďte pravidelně povzbuzovat naše týmy a  zažijte kvalitní 
vesnickou kopanou s bohatým občerstvením v naší hospůdce 
na hřišti. 

Těšíme se na Vás.

Sledujte náš klub na sociálních sítích
Sledujte dění v klubu na našich internetových stránkách, Facebooku a nově i na Instagramu

weB:    www.fotbalvaclavovice.cz

faCeBooK:   TJ Václavovice

InstaGram:  fotbal_vaclavovice
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Závěrečné tabulky našich mužstev
Všechny naše mužstva dosáhla v  této sezóně výborných 
výsledků a skvělého umístění.

Našim mužům se po delší době podařilo opět postoupit do 
Krajské soutěže a v příští sezóně si zahrají 1.B třídu sk. C, kde se 
naši fanoušci mohou těšit na derby se sousedními Sedlištěmi. 
V  příští sezóně budeme rozšiřovat počet mládežnických 
mužstev o  mladší dorost. Mužstvo bude složeno převážně 
z našich hráčů a bude doplněno hráči Sedlišť, kde budeme hrát 
naše domácí utkání této kategorie. Věříme, že tato spolupráce 
bude přínosná pro oba kluby.

Děkujeme všem hráčům a  členům realizačních týmů za 
skvělou sezónu a věříme, že naše týmy budou úspěšné i v té 
nadcházející.

muži
Realizační tým - Ometák L., Bednář R., Berta M

dorost
Realizační tým - Vítek M., Novotný P., Sládek J., Ludvík R.

mladší žáci
Realizační tým - Vojtek P., Kořínek K. 

starší žáci

Realizační tým - Šoltýsek F., Hranický S. 
Obdivuhodná série 26 utkání bez ztráty bodu se povedla v této 
sezóně našim starším žákům.

mladší přípravka
Realizační tým - Šigut P., Lipina A.

starší přípravka
Realizační tým - Mynář Z., Pančík J.

Předpřípravka
Realizační tým - Mudra F., Zezulčík P.

Městská soutěž pro tuto kategorii nebyla otevřená, ale 
předpřípravka hrála v průběhu sezóny přípravná utkání 
a účastnila se několika turnajů, kde dosahovala skvělých 
výsledku jako je vítězství v Krajské zimní lize nebo 1. a 2. místo 
na turnaji o pohár starosty Sedlišť.
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SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU,  
VYŘAZENÉHO ELEKTROZAŘÍZENÍ 

A 
VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU 

 
Vážení občané obce VÁCLAVOVICE, 

 
firma FCC Česká republika, s.r.o. ve spolupráci s Obecním úřadem pro Vás v souladu  
s požadavkem zákona o odpadech č. 541/2020 Sb. a obecně závaznou vyhláškou organizuje sběr 
NEBEZPEČNÉHO ODPADU, VYŘAZENÉHO ELEKTROZAŘÍZENÍ A VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU, 
formou pojízdné sběrny. Pojízdná sběrna bude přistavena v termínu a na těchto stanovištích: 
 
 

středa 23.10. 2024 
 

10,00 - 17,00 u bývalého koupaliště 
 

a 
 

čtvrtek 24.10. 2024 
 

10,00 - 17,00 u hangáru 
 
 
Na těchto stanovištích můžete bezplatně odevzdat NEBEZPEČNÉ ODPADY  
A VYŘAZENÉ ELEKTROZAŘÍZENÍ:  
- baterie a akumulátory všeho druhu, odpady ropných látek nebo jimi znečištěné (oleje, filtry, tuky, 
mazadla), chemikálie (rozpouštědla, kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie), detergenty a odmašťovací 
přípravky, zbytky barev, laků, ředidel, pryskyřic a lepidel včetně nádob, zářivky, výbojky, teploměry, 
prošlé léky a zdravotnický materiál, průmyslová hnojiva, zbytky postřiků proti škůdcům, nádobky od 
sprejů, televizory, monitory, rádia, chladničky, mrazáky, sporáky, jiné elektrozařízení, pneumatiky atd. 
 
Na těchto stanovištích můžete odložit i VELKOOBJEMOVÝ ODPAD: 
- starý nábytek, koberce, krytiny, matrace, umývadla, WC mísy apod.  
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Inzerce
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X-TRA HAiR STuDiO 
VEROniquE

DáMSKé-PánSKé-DěTSKé KADEřniCTVí

Šenov, Těšínská 288 Šenovská dopravní společnost.

Chcete mít moderní střih, změnu image?

Rádi vám ji zdarma navrhneme.

Nabízíme: moderní techniky, barvení, AirTouch, 
Color Booster, tónování, mikro melír, úprava 

vousů a další.

Bereme i bez objednání. 

Tel. č. 776 416 694.

Těšíme se na vás.

ZáPALKA
AKCE – PRODEJ

PALiVOVéHO DříVí
Tvrdý mix      1400,- Kč/prms
Měkký mix    1000,- Kč/prms
Bříza              1300,- Kč/prms
Odkory          1000,- Kč/prms

Tel.: 739 857 610
Do vyprodání zásob

PRODáM DáMSKé ELEKTROKOLO
Staré 5 let

tel.: 734 685 791

Málo jeté

10.000 Kč
Původní cena 22.000 Kč (vč. platebního dokladu)
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